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18.11.2021 

 

Referat bestyrelsesmøde d. 18.11.21 kl. 09.00 – 16.00 
Deltagere: Vivi Terp, Nikolaj Olsen, Mads Edwards, Søren Romar, Peter Lavdal 

Afbud: Michael H. Knudsen 

Fra Sekretariatet: Karin Rye Riddermann (referent) 

 

1. Godkendelse af dagsordenen 

Flytte punkt 7 op som punkt 4, og husk at forberede møde med LOCI 

 

2. Godkendelse af sidste referat 

Bilag: Referat vedlagt 

Godkendt uden bemærkninger 

 

3. Siden sidst 

Der er aftalt møde med LOCHI den 3. december med henblik på at afklare eventuelle 

fælles interesser og snitflader. 

 

4. Forretningsorden bestyrelsen  

Punkt omkring bestyrelsens beslutningskompetence og honorar tages med i arbejdet 

med at tilpasse vedtægterne. 

 

Skal specificeres at datoer for repræsentantskabsmøde og årsmøde fastlægges og mel-

des ud til medlemmerne i god tid. + Ledermøder. 

 

Forretningsordenen finpudses en sidste gang med ovennævnte rettelser og er dermed 

godkendt. 

 

5. Mini årsmøde oktober 

Bilag: Evaluering fra deltagerne. 

 

a. Gennemgang, opsamling og evaluering. 

Bestyrelsens oplevelse stemmer overens med evalueringen, der siger, at der 

manglede tid i programmet til netværk og dialog samt at Housing First var for 

meget et salgsindlæg. Vælger man en anden gang et ’salgsindlæg’ skal det vare-

deklareres bedre. 

 

I fremtidige programmer skal der afsættes tid til debat og erfaringsudveksling. 
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Man kan overveje om dag 2 skal afsluttes efter frokost, og om formen på Siden 

sidst-runden er den rigtige. 

 

Evaluering kan også laves som sidste punkt via en app eller survey-system, så 

man kan se besvarelserne live…App-system til engagering af deltagerne kan 

også være en fordel. 

 

Vi samler op på evaluering i en mail til medlemmerne, med at vi ser sådan og 

sådan, men at vi også gerne vil have inputs til fremtidige emner, dagsordener 

mv. 

 

b. Økonomi 

Miniårsmødet har givet et underskud på omkring 3.000 kr hvilket er fint accep-

tabelt. 

Fremadrettet beregner vi budget ud fra at deltagerne skal dække de direkte om-

kostninger til arrangementet, men sekretariatets arbejde er dækket af kontin-

gentet. 

 

c. Årsmøde 2022: 

Sekretariatet forespørger på Munkebjerg den 5.-6.-7. oktober 2022 med 35 væ-

relser den 5. oktober og 130 den 6. oktober med tilhørende lokaler. 

 

6. Handleplan / strategi, herunder kommunikation til og med medlemmerne. 

Bilag: Oversigt økonomi opdatering / ny hjemmeside 

 

Nyt logo: ingen hjerter, huse og hænder, men i stedet stilrent, tidsløst og udstråle sag-

lighed og seriøsitet. 10.000 kr + moms 

 

Ny hjemmeside v. Pagedesign. 22.000 + moms 

 

Et eksternt nyhedsbrev afventer, men i stedet sættes der gang i Facebook, Twitter og 

LinkedIN, hvor Nicolai og Vivi sparrer med sekretariatet omkring opslag og indhold. De 

skal være administrator på kontiene sammen med sekretariatet. 

 

7. Status udspil ny hjemløsestrategi 

 

Bestyrelsen drøftede ministeriets udspil. SBH afventer næste skridt i processen. 

 

Regeringens udspil drøftes, og vi afventer pt. at forhandlingerne afsluttes, og vi kan se 

det endelige forslag. 
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8. Repræsentantskabsmøde 2022 31. marts -1. april 

a. Vedtægtsændringer – intet nyt – sekretariatet sikrer kontakt m. jurist. 

b. Opstart planlægning – evt. nedsættelse af arbejdsgruppe der kan arbejde videre 

med programmet. 

Indholdet skal naturligt centreres omkring Hjemløsestrategien. 

31. marts:  

9.00: Ankomst og registrering 

10-12: Repræsentantskabsmøde i SBH 

12-13: Frokost 

13-17: Fagligt program 

1 virkelig godt fagligt indlæg som indflyvning – gå i dybden 

”hvordan understøtter vi fagligt de forandringsprocesser, der nu er i 

spil” – både ledelsesperspektivet og medarbejdernes praktiske til-

gang. 

Ønske om at blive provokeret/inspireret på – er der noget, vi ikke 

har set? 

Forandringsprocesser… 

 Gruppearbejde omkring implementering af Hjemløseudspillet 

(facilitator – pointer op på en skærm – erfaringer og omsættelse i 

praksis) 

18-23: Netværksmiddag 

 

1. april: 

9 – 12: Fagligt program 

 Efterforsorg 

 Bostøtte 

12-13: Frokost 

  

   

9. Ledernetværk 12-12 møde 9.-10. december  

Bilag: Deltagerliste pr. 12. november (19 tilmeldte) 

 

a. Status og gennemgang program 

Herunder fordeling af hvem der er ansvarlig for og evt. opgaver undervejs 

Der skal også tages stilling til om sekretariatet skal deltage og i så fald i hvilke 

dele af arrangementet. 

Spurgt ud i lederkredsen om der er nogen, der har punkter til dagsordenen: 

 

 

Dag 1: 

12-13: Frokost 

13-15:  NikolajBeuschel og Rafai Atia (KL) deltager fysisk 

15-15.30: Kaffepause 

15.30: Opsamling – bordet rundt omkring KL og ministeriet 
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Grupper (4 grupper med 6 i hver – laves på forhånd med både ’nye 

og gamle’ medlemmer)  

Hvilke konsekvenser ser man i det nye udspil 

Hvad rører sig? 

Forberede på gruppearbejdet med konkrete spørgsmål – vælge en 

bordformand, der skal ’afrapportere’ i plenum. 

 

 17.30: Indtjekning på hotel 

 18.00: (tjek booking) – konferencemiddag 

  

 Dag 2: 

 09.00: Debat om takster, gennemsigtighed og SBHs holdning til takster. 

  

Mads påtager sig opgaven med at lave udkast til proces for gruppe-

arbejde dag 1 (både opsamling og egne input) (Nicolai hjælper 

gerne) samt dagsorden for et erfa-møde omkring takster dag 2. 

 

Sekretariatet deltager ikke ved ledernetværksmøder. 

Mads er praktisk tovholder på dagen. 

10.  Økonomi 

a. Gennemgang saldobalance 

Sekretariatet overskrider ift. det forventede, men det har primært været pga. 

opstart og forventes at falde til det budgetterede i 2022. 

Dermed forventes et underskud på omkring 100.000 som tages af egenkapita-

len. 

Bestyrelsen ønsker pris og vilkår for en bestyrelsesansvarsforsikring. 

b. Budget 2022 

Godkendt på Repr. 2021.  

 

11.  Næste møde 

Afstemme ledernetværksmødet (Vivi, Nicolai, Søren og Mads) – 3. december kl. 

14 (efter mødet med LOCHI). 

 

Bestyrelsesmøde: 

Dato: 7. januar 2022 

Tid: 08.00 – 10.00 

Sted: Teams 

 

Punkter til dagsorden: Faste punkter og evt. indkomne punkter 

 

Dagsorden tilgår ca. 1 uge inden mødet. Punkter til dagsorden – udover de faste, 

kan løbende fremsendes til sekretariatet. 
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12.  Eventuelt 

 

Input til kommende medlemsmøder. 

Hvor finder vi viden om eksempelvis Housing First uden at gå til private virksomheder – 

det er næsten kun Socialstyrelsen, der kan være viden på det punkt. Alternativt skal vi 

hente kommuner ind som har gode erfaringer (men skal så sikre os at de ved, hvad de 

taler om). 

Måske skal vi i virkeligheden tale Recovery – så vi kommer spadestikket videre end 

Housing First. 

Det vil være stærkt, hvis vi kan stable viden sammen med udgangspunkt i den aktive 

viden, der findes ude i vores organisationer. 

Psykiatrien har arbejdet på den måde i mange år – bl.a. i misbrugscentre mv. 

Institutionen skal understøtte processen om borgerens overgang til egen bolig (de skal-

ikke starte forfra, når de kommer ud i egen bolig). 

Vil være spændende på fremtidige møder at høre fra hinanden – den praktiske, case-

baserede erfaring, hvor vi kan lære af hinanden er et stærkt kort i foreningens fremtid. 

Vi skal ikke underkende, at vi grundlæggende er rigtigt gode til det arbejde, vi laver i 

boformerne. 

 

Pædagogen/socialarbejderen bliver udfordret af, at man ser sig selv som relationsska-

bende, og hvis man med det nye udspil kun får en måned i fremtiden til at skabe de re-

lationer, vil man opleve det som meget presset, og der er derfor reel risiko for, at man 

som relationsarbejder finder sig et andet sted at arbejde, hvor man kan få bedre mulig-

heder for at skabe langvarige relationer til borgerne. 

Ud over det, kan både medarbejdere, ledere og organisationer relativt nemt omstille sig 

til ny tankegang, mens kommunerne i stedet vil blive ekstremt udfordrede. 

 

Socialstyrelsen har igangsat en undersøgelse via VIVE, hvor de spørger ind til netværk-

skabelse og familierelationer i §110 – det gør vi ikke, da det slet ikke er en del af ker-

neopgaven. 

 

OBS på at ordet ’relationsskabende’ muligvis er på vej til at blive et ’fy-ord’ fordi man 

som selvejende kan blive ’beskyldt’ for at deres relationer til borgerne fastholder dem i 

bostedet frem for at sende dem videre ud i egen bolig. 

 

Spændende emne at tage med på et medlemsmøde: drøftelse af hvordan vi tolker vo-

res opgave, og hvordan vi arbejder med processerne i §110. 

 

Socialstyrelsen kan muligvis ikke selv løfte opgaven omkring Housing First og kan der-

for blive afhængige af at private aktører som Housing First Danmark for at få det bredt 

ud mv. 
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Kunne være et superspændende emne for årsmødet 2022 – og meget 

gerne med et mål om at lave et output, så vi kan ende op med en opsam-

ling/rapport på både teorier og den praktiske erfaring – og nuanceret 

med ’vi ved at relationsskabelse kan noget – selv om vi ser at vi bevæger 

os mere og mere væk fra relationsarbejdet”. 


